
                                    PROTOKÓŁ  Nr XVI/2012 
 
z XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 28 maja 2012r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9.55.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i 
gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji: Czesław Zeliasz, Józef Zych. 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek posiedzenia : 
    1. Otwarcie XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
    2. Przyjęcie porządku XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
    3. Przyjęcie Protokołu z  XV Sesji Rady Gminy. 
    4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy    
        Solec-Zdrój. 
    5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
    6. Informacja Komisji Rewizyjnej z  wykonania uchwały Nr XV/81/2012 w         
        sprawie  zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli postępowania Wójta Gminy  
        Solec-Zdrój w zakresie dzierŜawy pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia w  
        Solcu-Zdroju. 
    7. Interpelacje i zapytania radnych. 
    8. Uchwała w sprawie  przyjęcia  Gminnego Programu  Przeciwdziałania     
        Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 
    9. Uchwała w sprawie przyjęcia  Programu Wspierania Rodziny w Gminie      
        Solec-Zdrój na lata 2012-2014. 
  10. Uchwała w sprawie utworzenia Punktu przedszkolnego w  Zborowie. 
  11. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad  zwierzętami  
        bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
        gminy Solec Zdrój w 2012 roku”  
  12. Uchwała w sprawie  likwidacji Gminnego Zespołu Obsługi Szkół w  
        Solcu-Zdroju. 
 13. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na  
        lata 2012 – 2021. 
 14. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budŜecie Gminy Solec-Zdrój na  
       2012 rok. 
 15. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
 16. Wolne wnioski i zapytania. 
 17. Zakończenie obrad. 
       Proponowany porządek posiedzenia  poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty  
jednogłośnie. 
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeŜeń ani uwag do  
protokołu z  XV Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .        
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XV  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  



Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeŜeń.  
Informacja – w załączeniu. 
W punkcie tym przedstawił równieŜ ocenę zasobów pomocy społecznej w 2011 roku, zawierającą 
wskaźniki świadczeń udzielanych przez GOPS w Solcu-Zdroju. Szczegółowo z informacją  moŜna 
zapoznać się w miejscowym GOPS-ie.                                 
                                  Ad.6. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek śółtak przedstawił informację 
z przeprowadzonej kontroli postępowania Wójta Gminy Solec-Zdrój w zakresie dzierŜawy 
pomieszczeń w ośrodku zdrowia w Solcu-Zdroju. 
Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonej opinii.  
Informacja w załączeniu. 
                                   Ad.7. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
-  Kurator nie zaliczył prac wykonanych przez osobę skazaną, jako prace wykonane na cele publiczne, 
poniewaŜ z-ca wójta nie uznał wykonania tych  prac  mimo, iŜ skazany pracował pod nadzorem 
radnego. 
Radny Stanisław śelazny: 
- Kiedy będą równane dołki na drogach? 
- Czy będą wprowadzone dyŜury całodobowe w aptekach w Solcu? 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Droga na Gadawę jest popękana a w szczelinach rośnie trawa i szuwary. 
- Plac zabaw w Piasku Małym został wykonany niedbale i nie w miejscu, które było pod niego 
wyznaczone. 
Radny Jan śubrowski: 
- W Solcu za mało jest koszy na śmieci i ławek. 
- Czy przy ul. Polnej od strony ul. Krakowskiej  poprowadzić gaz i  zrobić chodnik. 
- Plac przy ośrodku zdrowia wyrównać kostką i poszerzyć parking. 
- Na ul. Szkolnej między płytkami rośnie trawa. 
Radny Paweł Fortuna: 
- Kiedy będzie prowadzony remont dróg asfaltowych? 
- Kiedy będzie boisko przy szkole w Solcu? 
Radny  Włodzimierz Grabda: 
- Obowiązujące prawo zmusza gminy, aby na ochronę bezpańskich zwierząt przeznaczać środki 
pochodzące z podatków rolników. 
Radny Józef Nowak: 
- Czy drogi w Kikowie, zniszczone podczas budowy kanalizacji, zostaną doprowadzone przez 
wykonawcę do stanu poprzedniego? 
- Czy będzie budowana lub chociaŜ wyremontowana droga na Zagaje Kikowskie ?  
- Na drodze Kików – Piasek Mały w stronę Gadawy konieczne jest załoŜenie dwóch kręgów. 
Radny Adrian Babiarz: 
- Kiedy będą koszone pobocza dróg? 
Radny Kazimierz Pałys: 
- W Zborowie zdarzają się częste awarie oświetlenia ulicznego, na których usunięcie trzeba długo 
czekać. 



- Kanalizacja na „piekle” jest juŜ zakończona i moŜna budować drogi. 
- Kiedy będzie robiona droga przez Studnisko? 
- UdroŜnić rów przy posesji p. Marcinkowskiego. 
Radny Jan Powroźnik: 
- Kiedy będzie robiona droga śuków – Zborów i czy będzie budowany równieŜ chodnik? 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Na stronie Solca przywrócić Księgę gości. 
Radny Stanisław Doktór: 
- Na placu zabaw w Wełninie znajdują się pokrywy i części betonowe po  szambie. NaleŜy je usunąć 
poniewaŜ zagraŜają bezpieczeństwu dzieci. 
- Na przystanku autobusowym  przy figurce w Solcu ustawić ławki dla podróŜnych. 
- Kiedy będzie woŜony kamień na drogi? 
- Kiedy będzie budowana droga do Ludwinowa i na Toczyska? 
Radny Jan Powroźnik: 
- Wyremontować wyrwy na drodze z śukowa. 
                          Ad.8. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , Ŝe radni otrzymali  
projekt uchwały  do zapoznania się. Odbyły się równieŜ  posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , 
podczas których mieli moŜliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię.  
Wszystkie przedłoŜone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 
         W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie  
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie.   
Nikt nie zgłosił uwag w powyŜszej sprawie. Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
Za – 13,  
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0 . 
Uchwała Nr XVI/82/2012 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie – w załączeniu.  
                        Ad.9. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała  w sprawie przyjęcia Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Solec-Zdrój na lata 2012 - 2014 została przyjęta bez uwag, następującą 
ilością głosów: 
- za przyjęciem – 13, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XVI/83/2012 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny  w Gminie  Solec-Zdrój 
na lata 2012 - 2014 – w załączeniu. 
                        Ad.10. Bez uwag przyjęta została uchwała w sprawie  utworzenia Punktu 
przedszkolnego w Zborowie. Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta   
13 głosami „za”,  0 – przeciw i  0 – wstrzymujących się. 
Uchwała Nr XVI/84/2012  w sprawie utworzenia Punktu przedszkolnego w Zborowie – w załączeniu. 
                        Ad.11. Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
gminy Solec-Zdrój w 2012 roku”.  
Radny Stanisław Doktór zgłosił zastrzeŜenia co do wysokości opłaty za utrzymanie psa w schronisku. 
Z-ca Wójta Artur Cygan wyjaśnił, Ŝe w przytulisku dla psów w Zbludowicach Gmina wybudowała we 
własnym zakresie jeden boks dla psów i trzy budy. W przypadku umieszczenia tam bezdomnego psa 



gmina musi wnieść jednorazową opłatę na utrzymanie psa w wysokości 1500 zł.  Innych opłat nie 
musi wnosić. 
Wójt Adam Pałys dodał, Ŝe Gmina jest zobligowana do opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 
Utrzymanie psa w schronisku jest o wiele droŜsze. Nad przytuliskiem opiekę sprawuje inspektor 
weterynaryjny.  
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 11 głosów, 
przeciw – 1 głos, 
wstrzymało się – 1 głos. 
Uchwała Nr XVI/85/2012 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój na 2012 rok”  - w załączeniu. 
                       Ad.12. Odczytana  uchwała w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Obsługi Szkół nie 
budziła zastrzeŜeń radnych. Poddana pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów: 
za przyjęciem -  12 głosów,  
przeciw – 0,  
wstrzymało się – 1 . 
Uchwała nr XVI/86/2012  w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Obsługi Szkół w Solcu-Zdroju – w 
załączeniu. 
                        Ad.13. Następnie radni przystąpili do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2011 – 2021.  
Przewodniczący Czesław Stępień odczytał  i poddał pod głosowanie uchwałę w powyŜszej sprawie. 
Uchwała została przyjęta  bez uwag, następującą ilością głosów: 
Za – 13 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 . 
Uchwała nr XVI/87/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2021  – 
w załączeniu.  
                     Ad.14. Nie budziła zastrzeŜeń uchwała w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na 
2012 rok. Po jej odczytaniu za przyjęciem głosowało – 13 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych.  
Uchwała Nr XVI/88/2011 w sprawie  dokonania zmian w budŜecie gminy na 2012 r. – w załączeniu. 
                     Ad.17. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił  
 Wójt Gminy Adam Pałys: 
- Osoba odrabiająca prace na cele publiczne nie zgłaszała się do Urzędu i nie podpisywała listy 
obecności. W celu wyjaśnienia sprawy Wójt proponuje, aby radny przedłoŜył zakres prac wykonanych 
przez skazanego. 
Pan Artur Cygan dodał, Ŝe on otrzymuje terminarz  i wskazuje prace , które są do wykonania. Skazany  
nie zgłosił się do urzędu . 
- Księga gości została zlikwidowana z uwagi na umieszczanie w niej obraźliwych wpisów. Sąsiednie 
gminy teŜ je zlikwidowały na swoich stronach. 
- Drogi asfaltowe będą remontowane. 
- Sekretarz Gminy Barbara Simon poinformowała, Ŝe w dniu 22 maja br. do tut. Urzędu wpłynął 
projekt uchwały Rady Powiatu przewidujący wprowadzenie całodobowych dyŜurów w aptekach w 
Solcu.  Zaproponowano, aby dyŜury miała kaŜda apteka po tygodniu , w godzinach nocnych  21ºº - 7ºº 
oraz w niedziele i święta w godz. 7ºº - 21ºº. 
Po podjęciu uchwały przez powiat i opublikowaniu jej w dzienniku urzędowym  wejdzie w Ŝycie do 
stosowania. 



 
- Częściowe prace związane z urządzeniem placu zabaw w Piasku Małym zostały wykonane na 
działce, która była wskazana we wniosku i  w zgłoszeniu robót budowlanych. Prace są pod nadzorem 
inspektora i na pewno zostaną wykonane prawidłowo. 
- W Solcu jest zamontowana odpowiednia ilość koszy na śmieci. Często zdarza się, Ŝe mieszkańcy 
wrzucają do nich odpady ze swojego gospodarstwa. Ławki przy przystanku są potrzebne i będą 
zamontowane. 
- Chodnik przy ul. Polnej jest zbyt wąski, aby wybudować tam chodnik. MoŜna rozwaŜyć budowę 
ciągu rowerowo – pieszego. 
- Gmina jest właścicielem działki znajdującej się w sąsiedztwie posesji p. Parchatki. Trwają rozmowy 
nad zamianą działek. Wówczas moŜna  byłoby poszerzyć plac przed ośrodkiem zdrowia i przeznaczyć 
go na parking. 
- Do utrzymania chodnika zobowiązany jest właściciel posesji. 
- W najbliŜszym czasie rozpocznie się remont dróg asfaltowych. 
- Zanim będzie urządzane boisko przy szkole, musi być odmulony rów przy działkach. Obecnie 
jeszcze jeden właściciel działki nie złoŜył zgody na wykonanie czyszczenia rowu. 
- Drogi w Kikowie zniszczone pracami kanalizacyjnymi będą przywrócone do stanu pierwotnego. 
- W lipcu br. będzie wiadomo czy zostaną przyznane środki na usuwanie szkód powodziowych, do 
których zostały zakwalifikowane  szkody na drodze na Zagaje Kikowskie.  
- Będzie wybudowana droga Włosnowice – Piestrzec na długości ok. 800 m. 
- Dzisiaj wyjechała kosiarka i wykasza pobocza dróg gminnych. 
- Z-ca Wójta Artur Cygan poinformował, Ŝe cała linia oświetleniowa w Zborowie jest zasilane z 
jednego przyłącza.  Zniszczone są gniazda, stąd teŜ dochodzi do szybkiego przegrzania i awarii. 
Konieczna jest przebudowa linii. 
- Drogi na „piekle” będą robione w miarę  posiadanych środków finansowych. 
- Jest materiał na wykonanie rowu za p. Marcinkowskim. Roboty będą wykonane we własnym 
zakresie. 
- Pozostałości po szambie na placu zabaw będą zlikwidowane. 
- Droga na Ludwinów będzie zrobiona do końca czerwca br 
- Ze środków funduszu sołeckiego moŜna juŜ wozić kamień . 
   Radny Powiatu Andrzej Gądek: 
- Droga na Gadawę jest wykonana prawidłowo.  PoniewaŜ  droga ta jest mało uczęszczana i nie ma 
odpowiedniego natęŜenia ruchu , dochodzi do pękania asfaltu.  Dotyczy to równieŜ chodników, na 
których między płytami wyrasta trawa. 
- Droga śuków – Zborów jest zaplanowana do wykonania na 2013 rok. Nie ma jeszcze dokumentacji, 
więc nie znane są ani koszty ani jej parametry. 
- Drogi powiatowe są juŜ remontowane. 
- Zwraca się do mieszkańców Ludwinowa i Świniar, aby  wspólnie rozplantowali ziemię przy rowie  
obok kościoła. 
- W Świniarach będzie zrobiony krótki odcinek chodnika. 
- Pobocza przy drogach powiatowych będą wykaszane raz w roku na przełomie czerwca i lipca. 
- Rów od Zborowa w kierunku Kikowa będzie odnowiony. 
        Wójt Adam Pałys poinformował zebranych , Ŝe Gmina Solec-Zdrój w plebiscycie Euro – Gmina  
została Super  Gminą  Roku  2011/2012. 
                      Ad. 18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
- Pani Honorata Głuska: Nawiązując do  informacji komisji rewizyjnej dotyczącej  przeprowadzonej 
kontroli działalności Wójta w zakresie dzierŜawy pomieszczeń w ośrodku zdrowia stwierdziła, Ŝe jest 
niezgodna ze stanem faktycznym. Komisja moŜe powołać biegłego do oceny problemu. Według GUS 



handel w aptece nie jest usługą zdrowia, chyba, Ŝe jest to apteka szpitalna. UwaŜa, Ŝe ogłoszenie o 
przetargu  powinno jednoznacznie określić, iŜ wydzierŜawia się pomieszczenia pod aptekę, wówczas 
sama wzięłaby udział w przetargu. Rada ustaliła, Ŝe teren ten moŜe być wykorzystany tylko pod usługi 
zdrowia. Zwraca się więc  do radnych, aby nie przyjmowali informacji i nakazali ponowne 
przeprowadzenie kontroli. W innym przypadku złoŜy skargę na Wójta. UwaŜa równieŜ, Ŝe powinna 
być wezwana na posiedzenie komisji rewizyjnej, aby złoŜyć swoje  zeznania, gdyŜ w konflikcie urząd 
– obywatel powinna mieć moŜliwość wypowiedzenia się. Komisja rewizyjna nie zna swojego 
regulaminu, według którego powinna postępować, gdyŜ przeprowadzona kontrola nie była  ani 
rzetelna ani wnikliwa. Komisja winna oprzeć się na właściwych dokumentach. W sytuacji gdy Rada 
Gminy przyjmie opinię komisji rewizyjnej, złoŜy skargę na działalność Wójta. 
 DyŜury całodobowe oraz w niedziele i święta zostały ustalone bez konsultacji z właścicielem apteki, 
który wie najlepiej jakie są potrzeby mieszkańców jeŜeli chodzi o godziny otwarcia. 
          Zdaniem Wójta Adama Pałysa, jeŜeli Pani Głuska czuje się  pokrzywdzona, ma prawo złoŜyć 
skargę. 
           Pan Włodzimierz Grabda wyjaśnił, Ŝe komisja rewizyjna szczegółowo sprawdziła przedłoŜone 
materiały i nie ma Ŝadnych zastrzeŜeń. RównieŜ miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
gminy nie wyklucza  prowadzenia w tym miejscu apteki. 
W dalszej kolejności głos zabrali: 
Pan Włodzimierz Grabda: 
- Nie moŜna dojechać do posesji p. Chojnackich w Konstantynowie. Droga musi być co najmniej 
utwardzona kamieniem. 
Wójt wyjaśnił, Ŝe droga moŜe być utwardzona ze środków funduszu sołeckiego, poniewaŜ w budŜecie 
nie ma funduszy  na ten cel. 
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Kiedy będzie budowana droga w kierunku Janowa? 
Wójt: Do końca czerwca br. będzie wybudowana. 
Pan Bogdan Pietrzyk: 
- Ma zastrzeŜenia co do działania Agencji Rozwoju i Modernizacji Rolnictwa w Busku. 
Pan Andrzej Gądek wyjaśnił, Ŝe ARiMR podlega marszałkowi i tam naleŜy zgłaszać uwagi co do jej 
działalności. 
                      Ad.19. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 
Stępień dokonał zamknięcia XVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  

 
 

 

 

 

 


